
   
 

                                                                                                         Pagina: 1 / 4 
 

Jaarplan september 2025-augustus 2026 (conceptversie 2_29-5-25) 

(Vaststelling op 18-juni 2025) 

1. Inleiding 

De adviesraad ziet voor zichzelf 2 hoofddoelen: 

1. Het adviseren van het college van b en w en het meedenken met medewerkers van 

de gemeente bij de beleidsontwikkeling binnen het sociaal domein en bij thema’s die 

sterk van invloed zijn op het sociaal domein.  

Dit doel wordt vooral nagestreefd via gevraagde en ongevraagde adviezen aan het 

college van b en w, dan wel via het meedenken in de beleidsvoorbereiding van 

gemeentelijk beleid op sociaal terrein. De toelichting staat onder 2. 

2. Het (doen) bevorderen van de participatie van burgers in het gemeentelijk beleid op 

alle terreinen die het sociaal domein betreffen. 

De gemeente is uiteraard eerstverantwoordelijk voor deze participatie, maar de ASDL kan 

deze op verschillende manieren bevorderen. Dit wordt uitgewerkt onder 3. 

 

Aan het goed functioneren van de adviesraad dient vrijwel continu aandacht besteed te 

worden. We noemen onder 4 enkele voornemens om ons functioneren verder te 

optimaliseren.  

 

2. Advisering aan het college 

Door het college zijn voor 2025 adviezen gevraagd over: 

a. De nota Gezondheid & Vitaal Ouder Worden. 

Deze nota zal vermoedelijk begin september van een advies voorzien worden. Er zijn 

aanknopingspunten. Zo adviseerden wij eerder al over de uitvoeringsnota Preventie 

en over de Woonzorgvisie. Zoals meestal gebruikelijk is, zijn de bedoeling van de nota 

en de voornaamste uitgangspunten door de eerstverantwoordelijk ambtenaar in de 

adviesraad besproken.  

b. De nota Speelruimtebeleid. Het was eerst de bedoeling van de ASDL om hier een 

bijeenkomst over te organiseren met het veld (onder ander speeltuinorganisaties, 

scholen, sportorganisaties), maar bij de presentatie van de opzet van de nota bleek 

dat er eigenlijk geen geld voor nieuw beleid beschikbaar was. Daarom is afgezien van 

een raadpleging van het veld door de ASDL, omdat bij een bespreking allerlei 

verwachtingen gewekt zouden worden, die waarschijnlijk de eerste jaren toch niet 

gerealiseerd zouden kunnen worden. Een advies zal in augustus of in september 

uitgebracht worden, afhankelijk van de datum van verschijnen van de nota.  

c. Over de Omgekeerde verordening heeft de ASDL eerder een gevraagd advies 

uitgebracht. Er staat nu een vervolg op stapel, maar inhoud en tijdstip zijn nog niet 
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duidelijk. Afhankelijk van de inhoud zal er wel of niet een vervolgadvies uitgebracht 

worden.  

Eind mei ontvingen wij bericht dat het gevraagde advies over onderwijskansenbeleid in 

ieder geval voorlopig is ingetrokken, vanwege onzekerheden over de regelgeving en de 

financiering.  (Landelijke ontwikkelingen) 

Ongevraagde adviezen  

d. Voorjaar 2025 werd een advies uitgebracht over de bezuinigingsvoorstellen van het 

college vanwege het Ravijnjaar 2026. Zoals geldt voor alle uitgebrachte adviezen, 

zullen wij in dit planjaar volgen in hoeverre college en uiteindelijk de gemeenteraad 

meegaan in onze adviezen. 

e. Ongevraagde adviezen sluiten meestal aan bij een actueel gebeuren of een 

beleidsvoornemen dat bij (een deel van) de Lochemse bevolking vragen of weerstand 

oproept. Op dit moment kunnen wij nog geen onderwerpen noemen.  

 

3. Participatie 

Wat willen wij doen om de participatie in het gemeentelijk beleid op sociaal terrein te 

bevorderen? 

• Regelmatig contact houden met de dorpsbelangenorganisaties en met 

vertegenwoordigers uit wijken van Lochem. Bij de verenigingen dorpsbelangen is er 

een duidelijke structuur voorhanden en kan over en weer relatief eenvoudig contact 

opgenomen worden. Dat gebeurt nu nog onvoldoende. We zijn van plan om alle 

dorpsbelangenorganisaties in de komende 2 jaar een keer te bezoeken of uit te 

nodigen. Deze organisaties weten meestal heel goed wat er leeft in hun dorp en aan 

welke voorzieningen of maatregelen grote waarde gehecht wordt. 

• Lastiger ligt dit in Lochem. Meerdere malen hebben wij al bij gemeente en Stichting 

Welzijn gepleit voor het faciliteren van wijkvertegenwoordigingen in Lochem. Wij 

vermoeden dat momenteel signalen ons, maar ook de gemeente, onvoldoende 

bereiken. Wij zullen ons pleidooi voor een sterkere betrokkenheid van Lochemmers 

bij het doen en laten van de gemeente voortzetten. 

• Waar mogelijk zullen wij bij de voorbereiding van beleidsadviezen bijeenkomsten 

organiseren of mensen/groepen uitnodigen om een bijdrage te leveren of hun 

mening naar voren te brengen. 
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4. Enkele speerpunten 

In ons werk ligt vooral de nadruk op advisering aan het college en daarmee indirect aan 

de raad als hoogste gemeentelijke bestuursorgaan. Daarnaast volgen wij een aantal 

onderwerpen permanent, zoals: 

• De maatschappelijke opvang en beschermd wonen (via het regionale platform van 

adviesraden en betrokken ambtenaren van de gemeenten); 

• Het armoedebeleid (via het gemeentelijk platform armoedebeleid) en  

• De ontwikkeling van wonen en zorg voor ouderen (gepland staat al een tijd een 

uitvoeringsnota).  

Daarnaast willen wij het komende jaar meer kennis vergaren over 4 onderwerpen, 

namelijk: 

• Onderwijs, waarvan het eerdergenoemde onderwijskansenbeleid een onderdeel 

is; 

• Jeugd; 

• Sport en spel;  

• Werk voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt en voor mensen die 

ondanks hun betaalde arbeid niet of nauwelijks rond kunnen komen.  

 

5. Kwaliteitsverbetering van de ASDL 

Veel mensen zijn nog niet op de hoogte van het bestaan of van de inhoud van het werk van 

de adviesraad. Wij willen werken aan meer bekendheid van het doel en activiteiten van de 

adviesraad. Dit bereiken wij o.a. via de sociale media en onze website waar ook alle ASDL-

adviezen van te lezen zijn. Verder maken we persoonlijk contact via bijeenkomsten met 

vertegenwoordigers van (belangen-)groepen of minderheden maar ook met 

geïnteresseerden in onderwerpen op ons terrein. 

Het aantal leden van de adviesraad is nog aan beperkt. We zullen daarom doorgaan met het 

werven van leden met verschillende achtergronden en bij voorkeur ook uit verschillende 

dorpen. 

Via de Koepel Adviesraden Sociaal Domein en andere kanalen als Movisie worden wij 

regelmatig van informatie en cursusaanbod voorzien. Wij maken daar dankbaar gebruik van. 

Overwogen wordt nog of we dit jaar, zoals eerder, gebruik willen maken van een in-house 

training om te blijven werken aan verbeterpunten.  

Zo mogelijk blijven wij bijeenkomsten organiseren met geïnteresseerden/deskundigen ter 

voorbereiding van een advies. 
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6. Tot slot 

In het verleden is het een enkele keer gebeurd dat er vraagtekens gezet werden of een 

bepaald onderwerp wel binnen het terrein van de ASDL viel. 

Er is geen algemene definitie van het sociale domein. Alle onderwerpen waarin het welzijn 

van de burgers centraal staat, vallen onzes inziens onder het sociaal domein. We denken dan 

bijvoorbeeld aan de opvang van vluchtelingen (waarvoor Lochem nog een taakstelling heeft), 

maar ook aan de sociale- en de zorgcomponent van wonen of aan de gevolgen voor het 

welzijn bij beslissingen over sportaccommodaties.  

Op de website  https://www.adviesraadlochem.nl/onderwerpen/hoe-werken-wij is te lezen 

welke kerndomeinen wij als onze taakstelling beschouwen. 

https://www.adviesraadlochem.nl/onderwerpen/hoe-werken-wij

